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PROTOKÓŁ NR XL/05 

z XL sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 18 sierpnia 2005 roku 

w Dworze Artusa w Gdańsku 

ul. Długi Targ 43/44 

 

 
 

Początek obrad godz. 9.00.  

Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 31 radnych. Nieobecny:  

- radny Ryszard Klimczyk, 

- radna Agnieszka Pomaska, 

- radna Monika Tomaszewska. 

 

PUNKT 1 

 

                 SPRAWY REGULAMINOWE 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK otworzył i przewodniczył 

obradom sesji Rady Miasta Gdańska.  
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radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Bardzo proszę o zajęcie miejsc.  

Jest wniosek aby włączyć pod obrady jako punkt 3 oświadczenie, a jako punkt 4 

apel RMG. Przystępujemy do głosowania. Poproszę komisję skrutacyjną do 

liczenia głosów. Kto z państwa jest za wprowadzeniem oświadczenia i apelu do 

proponowanego porządku obrad?  

 

za   -24 

       przeciw   -0 

       wstrzymało się  -4 

 

       RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

 

 

Kto z państwa jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad?  

 

za   -31 

       przeciw   -0 

       wstrzymało się  -0 

 

       RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 
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PORZĄDEK OBRAD:  

 

 

1. Sprawy regulaminowe 

- otwarcie sesji, 

          - zatwierdzenie porządku obrad 

                                           Zgoda Prezydenta Miasta na wprowadzenie do 

porządku obrad Apelu i Oświadczenia. 

 

2. Uchwały w sprawie : 

      

1) zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta Gdańska na rok 2005        

(druk nr 1458+autopoprawka+dodatkowe uzasadnienie) 

 

2) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Samorządem 

Województwa Pomorskiego dotyczącego prowadzenia Biura 

Prasowego Obchodów 25-lecia Gdańskiego Sierpnia’ 80  (druk nr 

1465) 

 

3) Oświadczenie RMG  

 

4) Apel Rady Miasta Gdańsska z dnia 18 sierpnia 2005 r. w sprawie 

poparcia dla Zarządu Związku Polaków na Białorusi  

 

3. Wnioski, oświadczenia osobiste. 

4. Zakończenie obrad. 
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radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Na początku mam jedee komunikat. W budynku Rady Miasta Gdańska nie mogą 

odbywać się żadne spotkania o charakterze partyjnym, wyborczym. Uprasza się 

o to aby Ratusz był tylko budynkiem pracy rady. To jest jedyny komunikat.  

 

 

 

 

PUNKT 2  

 

UCHWAŁY W SPRAWIE  

 

1. ZMIANY UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA 

BUDŻETU MIASTA GDAŃSKA NA ROK 2005. 

(DRUK 1458 + AUTOPOPRAWKA) 

 

 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska zreferował 

projekt wraz z autopoprawką tak jak w uzasadnieniu.  
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radny –BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący RMG  

Opinia KB pozytywna.  

 

radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ  

Panie Prezydencie, 

Panie Przewodniczący.  

Ja przyznam szczerze w takich warunkach ja nie wyobrażam sobie, że będziemy 

dyskutować o tak wielkich finansach. Mówimy o 1,3 mln złotych. Jeżeli 

mówimy, że my dokładamy do czegoś to zasadą powinno być przedstawienie 

nam preliminarza wydatków. Jak to my dajemy milion złotych nie oczekując od 

drugiej strony rzetelnego przedstawienia. Ja bynajmniej nie otrzymałam takiego 

zestawienia wydatków. 

Media podały, że muzyk w ogóle nie bierze honorarium wiec albo my jesteśmy 

poważni albo nie jesteśmy poważni. Nie wiem może koledzy i koleżanki myślą 

inaczej ale ja mam tutaj wątpliwości.  

Panie Skarbniku.  

Chciałabym mówiąc o takich wydatkach, o poważnych sprawach finansowych 

otrzymali pełny preliminarz wydatków związanych z koncertem. Nie dzisiaj. 

Jeśli ja mam coś głosować to najpierw chciałabym na piśmie otrzymać 

zestawienie wszystkich wydatków i kosztów.  

 

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  

Jeśli można odpowiedzieć. Ja się nie spodziewałem, że radna Grabarek poprze 

koncert Jeana Michela Jarra i rozumiem, że nie będzie chciała również biletu na 

ten koncert.  

Proszę Państwa. 

Cała Polska zazdrości Gdańskowi, że ma taki koncert. Ja po prostu zdumiewam 

się, że w przeddzień obchodów 25 rocznicy radny miasta Gdańska, bez różnicy 

z jakiego ugrupowania ma jakąkolwiek wątpliwość co do zasadności tego 
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wydatku. Te pieniądze są niezbędne żeby się ten koncert odbył. I ten koncert się 

odbędzie bez różnicy czy pani Grabarek tego chce czy nie chce bo pani 

Grabarek na szczęście nie reprezentuje Gdańska. Tutaj większość w radzie na 

szczęście, jest rozsądna.  

Chcę pani powiedzieć więcej. Ten koncert się odbędzie i będzie wielkim 

sukcesem, którego nigdy w Gdańsku i w Polsce nie było i przejdzie on do 

historii ponad 1000 -  letniego Gdańska. I pani się mocno zdziwi jakie będą 

pozytywne recenzję.  

Proszę Pani.  

I te pieniądze są śmiesznie małe w stosunku do efektu promocyjnego, 

reklamowego Gdańska. Gdańsk nawet podczas obchodów 1000 - lecia nie 

będzie się tak reklamował jak przy okazji 25 rocznicy Solidarności. A Jean 

Michel Jarre jest zjawiskiem ponadglobalnym, ponadkulturoweym 

obejmującym wszystkie kontynenty.  

W związku z tym, ze przyjeżdża do Gdańska, tu robi taką dużą produkcję to to 

jest chwała. Pani powinna pochwalić prezydenta, fundację, że mimo ogromnych 

trudności z różnych stron udało się do tego porozumienia z Jearem doprowadzić, 

do tego konsensusu. Przecież to jest gigantyczne. Wie pani, że jest 20 tysięcy 

osób w kolejce do biletów? Wie pani, ze gdybyśmy mieli pieniądze to byśmy 

ten koncert powtórzyli w sobotę? Wie pani w ogóle o czym pani tutaj mówi?  

Co więcej ilość biletów, które miasto Gdańsk przekaże w sposób bezpłatny 

stoczniowcom w podwójnej liczbie dla każdego stoczniowca, dla ważnych 

bohaterów tamtych wydarzeń, dla radnych, dla VIP – ów to ta ilość już 

pochłania kilkaset tysięcy złotych. 500 tysięcy złotych. To niejako my 

wykupujemy te bilety. I co pani chce, żebym ja sygnatariuszom kazał płacić za 

te bilety? Żebym kazał Borowczakowi płacić, który rozpoczął strajk, czy 

Wałęsie? A może stoczniowcom, żeby nie przyszli na koncert.  
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Apeluję do wysokiej rady. Sprawa wydaje mi się oczywista i to jest ogromny 

honor i zaszczyt, że RMG może ten koncert wesprzeć i wpisać jako ogromny 

sukces rady, miasta. Sukces artystyczny i promocyjny miast.         

 

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG  

Ponieważ jest wielu zgłaszających się proszę o bardzo krótkie i zwięzłe 

wypowiedzi ponieważ za 40 minut będziemy mieli uroczystą sesję.  

 

radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ  

Panie Prezydencie.  

Ja naprawdę z ubolewaniem przyjmuję pana słowa. Ja nie mówię o tym, że 

jestem przeciwna koncertowi. Ja jestem przeciwna stylowi robienia wydatków. 

Bo jeżeli pan by nas traktował poważnie to takie zestawienie byśmy otrzymali i8 

by pan powiedział, ze potrzeba 1 mln, za chwilę się okaże, że może 2 mln. 

Chodzi o powagę i sposób traktowania nas. O tym mówię.  

Ja nie mówię, że nie ma pan dać stoczniowcom, sygnatariuszom biletów. 

Natomiast symulacja pod względem księgowym jest konieczna. I dziwię się KB 

jeżeli w taki wirtualny sposób przyjmuje finanse miasta.      

 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ja do pani radnej mam jedną uwagę. Jeżeli byśmy przyjęli tok pani myślenia, 

postępowania to budżet by się składał z 20 tomów. Ponieważ ta uchwała została 

przygotowana w taki sposób jak inne dokumenty do rady. Została przedstawiona 

komisji. Komisja nas dokładnie przepytała. Pan radny Głogowski, pan radny 

Kamiński dokładnie nas przepytali z ilości, z kwot itd. Daliśmy oświadczenia na 

piśmie zgodnie z konwentem. Więc jeżeli by pani radna sobie życzyła 

dodatkowych elementów to trzeba było przed sesją o nie wystąpić, a nie na sesji.  

 

 



 8 

radny – CZESŁAW NOWAK  

Panie Przewodniczący.  

Ja jestem za zamknięciem w ogóle dyskusji. Był jedne głos przeciw, jeden za. 

mamy opinie pozytywną komisji. Zaczynają się schodzić goście. Zamykamy w 

ogóle dyskusję. To jest wniosek formalny.  

 

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG  

Poproszę komisję skrutacyjną. Wpłynął wniosek formalny o zamknięcie listy 

mówców. Kto z państwa jest za przyjęciem wniosku formalnego o zamkniecie 

listy mówców?    

 

za   -28 

       przeciw   -1  

       wstrzymało się  -1 

 
 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 

 

 

 

 

radny – WIESŁAW KAMIŃSKI  

Panie Przewodniczący, 

Panie Prezydencie.  

Niezależnie od wszystkich krzyków i słusznych idei to nie można przeszkadzać 

i krzyczeć na radną, która chce się spytać jak 1 mln złotych zostanie 

wydatkowane. Oczywiście w takich wydatkach trudno pewnie jest określić 

szczegółowo co do każdej złotówki ale pewne ramy na co rada głosując tę 

uchwałę powinna wiedzieć i powinna przynajmniej znać ten zamysł.  
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Panie Prezydencie.  

I chcę powiedzieć, że jest coś niesmacznego w tym gdy pan mówi czy radna 

zrezygnuje z darmowego biletu. Bo jeżeli tak to ja zaczynam podejrzewać, że 

mamy do czynienia z próbą przekupstwa stoczniowców aby byli spokojni w 

czasie tych obchodów.  

 

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG  

Przystępujemy do głosowania. Proszę komisję skrutacyjną. Kto z państwa jest 

za przyjęciem druku 1458 + autopoprawka?   

 

za   -26 

       przeciw   -0  

       wstrzymało się  -4 

 
 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 

 

UCHWAŁĘ NR XL/1351/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 18 sierpnia 2005 roku. 

 

W sprawie zmiany w sprawie budżetu miasta Gdańska na rok 

2005.  

Uchwała stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
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2. WYRAŻENIA ZGODY NA ZAWARCIE 

POROZUMIENIA Z SAMORZĄDEM 

WOJEWÓDZTWA POMORSKIEGO 

DOTYCZĄCEGO PROWADZENIA BIURA 

PRASOWEGO OBCHODÓW 25 – LECIA 

GDAŃSKIEGO SIERPNIA ‘80. 

(DRUK 1465) 

 

 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska zreferował 

projekt wraz z autopoprawką tak jak w uzasadnieniu.  

 

 

radny –BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący RMG  

Opinia KB pozytywna. Przystępujemy do głosowania. Proszę komisję 

skrutacyjną. Kto z państwa jest za przyjęciem druku 1465?   

 

za   -27 

       przeciw   -0  

       wstrzymało się  -1 

 
 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 
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UCHWAŁĘ NR XL/1352/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 18 sierpnia 2005 roku. 

 

W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Samorządem Województwa Pomorskiego dotyczącego 

prowadzenia Biura prasowego Obchodów 25 – lecia Gdańskiego 

Sierpnia ’80.  

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

 

3.  OŚWIADCZENIE RADY MIASTA GDAŃSKA Z 

DNIA 18 SSIERPNIA 2005 R.  

 

radny –BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący RMG  

Wszyscy z państwa otrzymali oświadczenie. Zostanie ono odczytane na 

uroczystej sesji.  
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Przystępujemy do głosowania. Proszę komisję skrutacyjną. Kto z państwa jest 

za przyjęciem oświadczenia?   

 

za   -30 

       przeciw   -0  

       wstrzymało się  -0 

 
 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 

 

OŚWIADCZENIE  

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 18 sierpnia 2005 roku. 

 

Oświadczenie Rady Miasta Gdańska stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu.  
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4. APEL RADY MIASTA GDAŃSKA Z DNIA 18 

SIERPNIA 2005 R. W SPRAWIE POPARCIA DLA 

ZARZĄU ZWIĄZKU POLAKÓW NA BIAŁORUSI.  

 

 

radny – CZESŁAW NOWAK  – zreferował apel tak jak w 

uzasadnieniu.  

 

 

radny –BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący RMG  

Przystępujemy do głosowania. Proszę komisję skrutacyjną. Kto z państwa jest 

za przyjęciem apelu?   

 

za   -30 

       przeciw   -0  

       wstrzymało się  -0 

 
 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

       W głosowaniu  p r z y j ę ł a 
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APEL   

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 18 sierpnia 2005 roku. 

 

W sprawie poparcia dla Zarządu Związku Polaków na Białorusi. 

Apel stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

 

 

PUNKT 3 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 

 

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG    

Nie widzę zgłoszeń. 
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PUNKT 4 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD  
 

 

radny – BOGDAN OLESZEK  - Przewodniczący RMG  

Na tym wyczerpaliśmy porządek obrad, dziękuje, zamykam obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 10.00 

           

        Przewodniczący 

                      Rady Miasta Gdańska 

 

        Bogdan Oleszek 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu taśmy magnetofonowej  

inspektor BRMG 

 

 

Agnieszka Staniszewska  
 


